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Spørgsmål nr. 74 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Ministeren bedes redegøre for, hvor mange aktindsigtsbegæ-
ringer ministeriet p.t. behandler, samt hvor mange af disse mi-
nisteriet ikke forventer at træffe afgørelse vedrørende inden 1. 
januar 2014.”

Svar:

Justitsministeriet har forstået spørgsmålet således, at der sigtes til aktind-

sigtsanmodninger, som behandles i medfør af offentlighedsloven, men så-

ledes f.eks. ikke anmodninger om aktindsigt fra parter i konkrete afgørel-

sessager, der behandles efter forvaltningslovens regler om aktindsigt.

Justitsministeriet kan i den forbindelse oplyse, at der pr. 28. oktober 2013 

er 80 sager om aktindsigt efter offentlighedsloven, herunder klager over 

underordnede myndigheders afgørelser herom, under behandling i ministe-

riet.

Justitsministeriet vil bestræbe sig på i videst muligt omfang at få færdig-

behandlet de pågældende sager inden den 1. januar 2014, hvor den nye of-

fentlighedslov træder i kraft.

Justitsministeriet kan samtidig oplyse, at det er ministeriets forventning, at

i hvert fald én af de omhandlede sager ikke vil være færdigbehandlet inden 

den 1. januar 2014. I den pågældende sag har en journalist anmodet om 

aktindsigt i 276 nærmere angivne sager. Navnlig på grund af det overor-

dentlig omfangsrige materiale har ministeriet løbende meddelt aktindsigt 

og vil fortsat løbende meddele aktindsigt i materialet i form af delafgørel-

ser. Men ministeriet forventer som nævnt ikke at kunne have færdigbe-

handlet hele aktindsigtsanmodningen inden årets udgang.


